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ၾသဂုတ္ ၂၆ ၊ ၂၀၁၉  

ရခိုင္ျပည္နယ္၊ မင္းျပားၿမိ႕ဳနယ္ ပန္းေျမာင္း 
ေက်းရြာရိွ ေနအိမ္တစ္အိမ္အတြင္းသုိ႔ ၾသဂုတ္ 
လ ၂၄ ရက္ေန႔ နံနက္ ၁၀ နာရီခန္႔က လက္
နက္ႀကီးက်ေရာက္ေပါက္ကြဲမႈေၾကာင့္ ၃ ဦး 
ေသဆံုးၿပီး က်န္ ၄ ဦးမွာ ျပင္းထန္ဒဏ္ရာမ်ား 
ရရွိခဲ့သည္။

လက္နက္ႀကီးက်ေရာက္မႈေၾကာင့္ ေသဆုံး 
သြားသူသံုးဦးမွာ ၁၀ တန္းေက်ာင္းသူ မညိဳ 
ညိဳဝင္း ၁၅ ႏွစ္၊ ေလးတန္းေက်ာင္းသား 
ေမာင္မင္းထက္ေက်ာ္ ၁၀ ႏွစ္ႏွင့္ KG တန္း 
ေမာင္ေအာင္ဇင္ၿဖိဳး ၆ ႏွစ္တို႔ ျဖစ္ၾကသည္။ 
ဒဏ္ရာရရွိခဲ့သူ ၄ ဦးမွာ ေျမာက္ဦးေဆး႐ံုႏွင့္ 
စစ္ေတြေဆး႐ုံတုိ႔တြင္ ေဆးကုသမႈခံယူလ်က္ 
ရွိေၾကာင္း သိရသည္။

အဆုိပါ လက္နက္ႀကီးပစ္ခတ္မႈျဖစ္စဥ္ 
အား မ်က္ျမင္ကိုယ္ေတြ႕ႀကံဳေတြ႕ခဲ့ရသူတို႔၏ 
ထြက္ဆုိခ်က္မ်ားကုိ လႊတ္ေတာ္တြင္ ၾသဂုတ္ 
လ ၂၇ ရက္ေန႔၌ အစီရင္ခံစာတစ္ေစာင္ 
တင္ျပသြားမည္ျဖစ္ေၾကာင္း မင္းျပားၿမိ ႕ဳနယ္ 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးလွ 
သိန္းေအာင္က ေျပာသည္။

''ပန္းေျမာင္းမွာ ျဖစ္စဥ္အက်ဥ္းကုိ 
မ်က္ျမင္ကုိယ္ေတြ႕ေတြရွိတယ္။ သူတုိ႔ရဲ႕ 
ထြက္ဆိုခ်က္ေတြကုိ ကြၽန္ေတာ္က လႊတ္ 
ေတာ္ေတြကုိ အစီရင္ခံစာကုိတင္ျပသြားမွာ 
ပါ။ ပါတီဌာနခ်ဳပ္ (ANP) ကုိလည္း ပကတိ 
အမွန္တကယ္ ျဖစ္ပ်က္ခဲ့တဲ့ မ်က္ျမင္ေတြရဲ႕ 
ထြက္ဆုိခ်က္ေတြကုိ သက္ေသအေနနဲ႔ 
လက္မွတ္ထုိးၿပီးရယူၿပီးမွ အမွန္တကယ္ 
ဒီေနရာမွာ ျဖစ္ပ်က္ခ်က္ေတြကုိ လႊတ္ေတာ္ 
ကုိေရာ ပါတီကုိေရာ အစီရင္ခံစာတင္ျပ 

သြားပါမယ္""ဟု ဦးလွသိန္းေအာင္ကဆုိသည္။
ေနအိမ္အတြင္းက်ေရာက္သည့္ လက္နက္ 

ႀကီးသည္ တပ္မေတာ္က ပန္းေျမာင္းေက်းရြာ 
အတြင္းရွိ ေတာင္ကုန္းေပၚမွေန၍ တိုက္ပြဲ 
ျဖစ္ပြားရာေနရာသို႔ ပစ္ခတ္ရာမွ က်ေရာက္ 
လာျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း ေက်းရြာသားမ်ားက 
ေျပာဆိုၾကသည္။ သို႔ေသာ္ တပ္မေတာ္က 
၎တို႔ပစ္ခတ္သည့္ လက္နက္မဟုတ္ 
ေၾကာင္း ျငင္းဆိုထားသည္။

ေနာင္အခါတြင္ ယခုကဲ့သို႔အျဖစ္မ်ဳိး 
မျဖစ္ရေအာင္ လက္နက္ႀကီးမ်ားကို ျပည္သူ 
မ်ားႏွင့္လြတ္ရာတြင္သာပစ္ခတ္ရန္ ပန္းေျမာင္း 
ေက်းရြာသားမ်ားမွ ေတာင္းဆိုၾကေၾကာင္း 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးလွ 
သိန္းေအာင္က ေျပာသည္။

''ေနာက္ေနာင္ အခုလုိအျဖစ္မ်ဳိးမျဖစ္ရ 

ေအာင္၊ က်န္တဲ့ေဒသေတြမွာလည္း အခုလုိ 
မျဖစ္ရေအာင္အတြက္ ျပည္သူေတြနဲ႔လြတ္ရာ 
မွာပဲ အခုလုိ လက္နက္ႀကီးက်ည္ေတြနဲ႔ 
ျပည္သူေတြကုိ အကာအကြယ္ယူတဲ့ပုံစံမ်ဳိးနဲ႔ 
လုပ္ၿပီးေတာ့မပစ္ဖို႔အပိုင္းေတြကို ေတာင္းဆို 
ၾကတယ္""ဟု ၎ကေျပာသည္။

လက္နက္ႀကီးက်ေရာက္မႈေၾကာင့္ ေသ 
ဆံုးခဲ့ရသည့္ ေက်ာင္းသား၊ ေက်ာင္းသူ ၃ ဦး 
ကုိ ပန္းေျမာင္းေက်းရြာသုႆန္တြင္ ၾသဂုတ္ 
လ ၂၅ ရက္ေန႔က ဂူသြင္းသၿဂိဳဟ္ခဲ့ၾကသည္။

လက္ရွိ ပန္းေျမာင္းေက်းရြာသားမ်ားမွာ 
ေက်းရြာအတြင္း လက္နက္ႀကီးက်ေရာက္မႈ 
ေၾကာင့္ စိုးရိမ္ေၾကာက္လန္႔ကာ နီးစပ္ရာ 
ေက်းရြာမ်ားသို႔ ထြက္ေျပးေနၾကေၾကာင္း 
လည္း သိရသည္။
(ကိးုကား-https://www.dmgburmese.com)

လက္နက္ႀကီးက်ေရာက္ၿပီး  လူအမ်ားအျပား   ေသဆံုးဒဏ္ရာရခဲ့သည့္ 

ပန္းေျမာင္းျဖစ္စဥ္ကို   လႊတ္ေတာ္သို႕  အစီရင္ခံစာတင္ျပမည္
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ၾသဂုတ္ ၃၀၊၂၀၁၉  

မြန္ျပည္နယ္အတြင္း ျမန္မာႏုိင္ငံရင္းႏွီး 
ျမႇဳပ္ႏံွမႈေကာ္မရွင္ (MIC) ခြင့္ျပဳမိန္႔ျဖင့္ အေကာင္ 
အထည္ေဖာ္ေဆာင္ရြက္ေနသည့္  စီမံကိန္း 
လုပ္ငန္းမ်ားသည္ အလုပ္အကိုင္အခြင့္   
အလမ္းရရွိေရးထက္သဘာ၀ အ ရင္းအျမစ္ 
ကိုထုတ္ယူသံုးစြဲသည့္  ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈ ပိုမ်ား 
ေၾကာင္း မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ျပည္သူ႔ 
ေငြစာရင္းစိစစ္ေရး၊ ဘ႑ာေရး၊ စီမံကိန္းႏွင့္ 
စီးပြားေရးဆုိင္ရာကိစၥရပ္မ်ား ေလ့လာသံုး 
သပ္ေရးေကာ္မတီဥကၠ႒ ဦးေအာင္ေက်ာ္သူ 
က ေျပာသည္။

ၾသဂုတ္ ၂၈ ရက္က မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္႐ံုးတြင္ ျပဳလုပ္ေသာ MIC ၏ မြန္ျပည္ 
နယ္ႏွင့္ပတ္သက္သည့္ ဆံုးျဖတ္ခ်က္မ်ား 
ႏွင့္ လုပ္ငန္းစဥ္မ်ားအေပၚ ေလ့လာစိစစ္ 
သံုးသပ္မႈျပဳလုပ္ျခင္းဆိုင္ရာ ျပည္သူလူထု 
ၾကား နာပြဲ ၌ ၎က ယခုကဲ့သို႔ေျပာၾကားျခင္း 
ျဖစ္သည္။

''မြန္ျပည္နယ္မွာ သဘာ၀ အရင္းအျမစ္ 
ကို ထုတ္ယူသံုးစြဲတဲ့ ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈပိုမ်ားေန
တယ္။ က်ဳိက္ထိုၿမိဳ႕မွာ ေက်ာက္မိုင္းေတြ၊ 
က်ဳိက္မေရာၿမိဳ႕မွာဆိုရင္   ဘိလပ္ေျမစက္႐ံု 
ေတြ ရွိတယ္။   ေဒသခံေတြနဲ႔လည္း ပဋိပကၡ 
ျဖစ္ေနတာရွိတယ္။ ေရရွည္မွာ ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံ 
မႈေတြလာခဲ့ရင္ ကြၽန္ေတာ္တုိ႔က  ဘယ္လို 

ေျဖရွင္းမလဲ"" ဟု ဦးေအာင္ေက်ာ္သူက ေျပာ 
သည္။ ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈႏွင့္ပတ္သက္ၿပီး လယ္ 
ေျမကိစၥမ်ား အျငင္းပြားမႈရိွေနေသးေၾကာင္း၊ 
ထို႔အျငင္း ပြားမႈမ်ားသည္ ယခင္အစုိးရလက္ 
ထက္ကျဖစ္ၿပီး လယ္ေျမမ်ားကို  ကာလ 
ေပါက္ေစ်းအတုိင္း ၀ယ္ယူျခင္းမရွိသျဖင့္ 
၎တို႔ေကာ္မတီတြင္ တိုင္ၾကားစာ ၁၀ ခုခန္႔ 
ရွိေၾကာင္း ဦးေအာင္ေက်ာ္သူက ဆုိသည္။

''ဒီႏွစ္မွာ MIC က ခြင့္ျပဳလို႔ ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံ 
မႈလာလုပ္တာ ႏိုင္ငံျခားကႏွစ္ခု၊ ျမန္မာႏုိင္ငံ 

ၾသဂုတ္ ၁၉ ၊ ၂၀၁၉  

ကသာၿမိဳ႕နယ္တြင္ စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီးအစုိးရအဖြဲ႕၏ 
၂၀၁၈-၁၉ ဘ႑ာေရးႏွစ္ရန္ ပုံေငြျဖင့္ ေျမလြတ္ေျမ႐ိုင္းဧက ၁၀၀ 
ကုိ ေျမမဲ့ယာမဲ့ေတာင္သူမ်ား ေပးအပ္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း ကသာၿမိဳ႕နယ္ 
တုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ ဦးညီညီထြန္းက ေျပာသည္။

ကသာၿမိဳ႕နယ္အတြင္း ေျမလြတ္ေျမ႐ုိင္းမွ လယ္ယာေျမဧက 
၁၀၀ အနက္ နမ့္စမ္းေက်းရြာအတြက္ လယ္ေျမဧက ၅၀ ကို ေတာင္သူ 
၂၅ ဦးအား ဩဂုတ္ ၁၈ ရက္က ယာယီလုပ္ကိုင္ခြင့္ပုံစံ (၃) ေပးအပ္ 
ခဲ့သည္။

''ကသာၿမိဳ႕နယ္အတြင္း လယ္မ့ဲယာမဲ့ေတာင္သူမ်ား၏ ပညာေရး၊ 
က်န္းမာေရး၊ စီးပြားေရး၊ ေနေရးထုိင္ေရး၊ စားေသာက္ေရး အဆင္ေျပ 
ေအာင္ ရည္ရြယ္ခ်က္ျဖင့္ စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီးအစုိးရက ေျမလြတ္ 

ေျမ႐ုိင္းမ်ားကုိ လယ္ယာေျမအျဖစ္ ေဖာ္ထုတ္ေပးအပ္ျခင္းျဖစ္ 
ေၾကာင္း ဦးညီညီထြန္းက ေျပာသည္။

ကသာၿမိဳ႕နယ္တြင္ စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီးအစုိးရ၏ ၂၀၁၆-၁၇ 
ဘ႑ာေရးႏွစ္၌ အဆင့္ျမင့္ လယ္ေျမဧက ၁၀၀ ေဖာ္ထုတ္ျခင္း၊ 
၂၀၁၇-၁၈ ဘ႑ာေရးႏွစ္တြင္ အဆင့္ျမင့္လယ္ယာေျမဧက ၁၀၀ 
ေဖာ္ထုတ္ျခင္းႏွင့္ ေျမလြတ္ေျမ႐ိုင္းဧက ၂၀၀ ကုိ က်ပ္သိန္း ၁,၂၀၀ 
အကုန္အက်ခံေဖာ္ထုတ္၍ ေျမမဲ့ယာမဲ့ေတာင္သူမ်ားအား ေပးအပ္ 
ခဲ့သည္။

ယခုႏွစ္တြင္ ကသာၿမိဳ႕နယ္ နမ့္စမ္းေက်းရြာအတြက္ ေျမဧက ၅၀ 
ႏွင့္ ဆူးပုပ္ကုန္းေက်းရြာအတြက္ ေျမဧက ၅၀  ေဖာ္ထုတ္ရန္ စစ္ကိုင္း 
တိုင္းေဒသႀကီးရန္ပုံေငြမွ က်ပ္သိန္း ၆၀၀ အကုန္အက်ခံသုံးစြဲခဲ့ 
ေၾကာင္း ဦးညီညီထြန္းက ေျပာသည္။
(ကိးုကား-https://www.7daydaily.com)

မြန္ျပည္နယ္အတြင္း  သဘာ၀အရင္းအျမစ္ကို  ထုတ္ယူသံုးစြဲသည့္စီမံကိန္းမ်ား  ပိုမ်ားေနဟုဆို

ကတစ္ခုပါ။  ျပည္နယ္ေကာ္မတီက ခြင့္ျပဳ 
လိုက္တာ ႏုိင္ငံျခားကႏွစ္ခုနဲ႔ ျမန္မာႏုိင္ငံက 
ရွစ္ခုရွိတယ္""ဟု မြန္ျပည္နယ္ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈ 
ေကာ္မတီမွ တာ၀န္ရွိသူတစ္ဦးက ေျပာ 
သည္။ ေကာ္မရွင္ခြင့္ျပဳခ်က္ျဖင့္ လုပ္ထံုး 
လုပ္နည္းအတုိင္း ေဆာင္ရြက္သျဖင့္ စိန္ေခၚ 
မႈႀကီး ႀကီးမားမားမရွိေၾကာင္း၊  ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံ 
မႈစတင္လုပ္ကိုင္ခ်ိန္တြင္ ေဒသအခံအခ်ဳိ႕၏ 
ကန္႔ကြက္မႈရွိေသာ္လည္း ညႇိႏိႈင္းေဆာင္ 
ရြက္ျခင္းလမ္းေၾကာင္းအတုိင္း ေဆာင္ရြက္ 
သျဖင့္ ေဒသခံမ်ား နားလည္မႈရွိၿပီးျဖစ္ 
ေၾကာင္း ေပါင္ၿမိဳ႕ရွိ ေက်ာက္မိုင္းကုမၸဏီ 
တစ္ခုျဖစ္ေသာ Long Life Aggregate 
Mining Co.Ltd ဒါ႐ိုက္တာ ဦးေအာင္သက္ 
ေဌးက ဆိုသည္။

မြန္ျပည္နယ္အတြင္းရွိ စီမံကိန္းလုပ္ငန္း 
မ်ားသည္ PSC စနစ္ျဖင့္ ေရနံႏွင့္သဘာ၀ 
ဓာတ္ေငြ႕ ထုတ္လုပ္ေရာင္းခ်ျခင္းလုပ္ငန္း၊   
ေဆာက္လုပ္ေရးလုပ္ငန္းသံုး ခြဲေက်ာက္မ်ား  
တူးေဖာ္ထုတ္လုပ္  ျဖန္႔ျဖဴးျခင္းလုပ္ငန္း၊ 
ႏုိင္ငံတကာအဆင့္မီ ေရဒီယယ္တာတာ 
ထုတ္လုပ္ျဖန္႔ျဖဴးေရာင္းခ်ျခင္း လုပ္ငန္း 
စသည္တို႔ျဖစ္ေၾကာင္း မြန္ျပည္နယ္ရင္းႏွီး 
ျမႇဳပ္ႏွံမႈေကာ္မတီ႐ံုးစာရင္း.တြင္ ေဖာ္ျပ 
ထားသည္။

(ကိးုကား-https://www.7daydaily.com)

ေျမလြတ္ေျမ႐ုိင္းဧက  ၁၀၀  ကုိ  ကသာၿမိဳ ႕နယ္ရွိ   ေျမမဲ့ယာမဲ့ေတာင္သူမ်ားအား   ေပးမည္
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၃)၊ အမွတ္-၈၆

ၾသဂုတ္ ၃၀၊၂၀၁၉  

၁၉ သိန္းေက်ာ္ကို ကိုယ္က်ဳိးအတြက္ 
အသုံးျပဳျခင္းေၾကာင့္ဟုဆိုကာ လႊတ္ေတာ္ 
ဒုဥကၠ႒ေဟာင္းျဖစ္သူ ဦးစံမင္းေအာင္ကို 
ဧရာဝတီတိုင္း လႊတ္ေတာ္က တရားစြဲဆို 
ျခင္း ျဖစ္ေၾကာင္း သိရသည္။

ဦးစံမင္းေအာင္၏ ဥပေဒ အက်ဳိးေဆာင္ 
တရားလႊတ္ေတာ္ေရွ႕ေန ဦးခင္ေမာင္ဦးက 
''ဦးစံမင္းေအာင္ကို တရားစြဲတာက လႊတ္ 
ေတာ္အတြက္ ကားဝယ္ယူရာမွာ ကားျပင္ 
ဆင္စရိတ္ ၁၉ သိန္း ၄ ေသာင္းက်ပ္ကို 
ကိုယ္က်ဳိးအတြက္အသုံးျပဳၿပီး၊ စာခ်ဳပ္ကို 
Back Date (ေနာက္ေၾကာင္းျပန္ရက္စြဲ) နဲ႔ 
ခ်ဳပ္တယ္ဆိုတဲ့ စြပ္စြဲခ်က္နဲ႕ ပုဒ္မ ၄၀၉ နဲ႔ 
အမႈဖြင့္ တရားစြဲဆိုထားတာလို႔ တရားလိုရဲ႕ 
တုိင္ခ်က္မွာ ေဖာ္ျပထားပါတယ္""ဟု ဧရာဝတီ 
ကို ေျပာသည္။

ဦးစံမင္းေအာင္ကို ဧရာဝတီတိုင္းလႊတ္ 
ေတာ္၏ တာဝန္ေပးခ်က္အရ လႊတ္ေတာ္ 
႐ုံးမွ ဒု-ၫႊန္ၾကားေရးမႉး ဦးေဇာ္မင္းထြန္းက 
ပုဒ္မ ၄၀၉ (ယုံၾကည္အပ္ႏွံေဖာက္ဖ်က္မႈ) 
ျဖင့္ တရားလို ျပဳလုပ္၍ ၿပီးခဲ့သည့္ ေမလက 
ပုသိမ္ၿမိဳ႕မရဲစခန္း၌ အမႈဖြင့္ခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။ 

ဦးစံမင္းေအာင္ အမႈကို ျပည္ေထာင္စု 
ဥပေဒခ်ဳပ္၊ ဧရာဝတီတိုင္းေဒသႀကီးဥပေဒ 
ခ်ဳပ္တို႔၏ အႀကံေပးခ်က္မ်ားအရ ရဲတပ ဖြဲ႕ 
က စစ္ေဆးကာ အမႈတည္ေဆာက္ၿပီး 
ေနာက္ ၾသဂုတ္လ ၂၂ ရက္တြင္ ပုသိမ္ၿမိဳ႕ 
နယ္တရား႐ုံး၌ ပထမဆုံး ၾကားနာစစ္ေဆး 
ခဲ့ျခင္း ျဖစ္သည္။ 

စြပ္စြဲခံရသူ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
ဦးစံမင္းေအာင္က မိမိ က်န္းမာေရးမေကာင္း 
သျဖင့္ ပုသိမ္ျပည္သူ႔ေဆး႐ံုႀကီးတြင္ ေဆးဝါး 
ကုသမႈခံယူေနရသည့္အတြက္ အာမခံေပး 
ရန္ ေလွ်ာက္ထားခဲ့သည္။

လက္ရွိတြင္ အာမခံေပးမေပး ဆုံးျဖတ္ 
ျခင္းမရွိေသးသည့္အတြက္ ရဲတပ္ဖြဲ႕က 
လႊတ္ေတာ္ဒု-ဥကၠ႒ေဟာင္း ဦးစံမင္းေအာင္ 
ကို ပုသိမ္အက်ဥ္းေထာင္အခ်ဳပ္၌ ဖမ္းဆီး 

ထိန္းသိမ္းထားေၾကာင္း သိရသည္။
ဦးစံမင္းေအာင္ကို လႊတ္ေတာ္႐ုံးမွ 

တရားစြဲဆိုရန္ ခြင့္ျပဳေပးခဲ့သူ ဧရာဝတီတိုင္း 
လႊတ္ေတာ္ ဥကၠ႒ ဦးေအာင္ေက်ာ္ခိုင္က 
''ကိုစံမင္းေအာင္ကို တရားစြဲတာက ေငြကိစၥ 
တစ္ခုတည္းေၾကာင့္ေတာ့ မဟုတ္ဘူး ထင္ 
တယ္ဗ်။ စာခ်ဳပ္ကိုေနာက္ေၾကာင္း ျပန္ခ်ဳပ္ 
တဲ့ကိစၥေတြလည္းပါလိမ့္မယ္။ ဒါက ကြၽန္ 
ေတာ္ထင္တာ ေျပာတာပါ။ တရား႐ုံးမွာ စစ္ 
ေဆးတ့ဲအခါက်ေတာ့သိရမွာပါ""ဟု ေျပာသည္။

မိမိအေနျဖင့္ လႊတ္ေတာ္အတြက္ ကား 
မ်ားဝယယ္ရူာတြင ္ ေငြေၾကးကိစုာရင္းဇယား 
မ်ားႏွင့္ အတိအက် လုပ္ေဆာင္ခဲ့သည့္ 
အတြက္ တရား႐ုံးေတာ္တြင္လည္း စာရင္း 
အတိအက်ျဖင့္ တင္ျပေျဖရွင္းသြားမည္ျဖစ္ 
ေၾကာင္း စြပ္စြခံဲရသူ ဦးစံမင္းေအာင္က တရား 
႐ုံးထုတ္ခ်ိန္တြင္ ဧရာဝတီကိုေျပာသည္။

ဦးစံမင္းေအာင္မွာ လႊတ္ေတာ္ ဒု-ဥကၠ႒ 
တာဝန္ထမ္းေဆာင္စဥ္ ၂၀၁၈ ခုႏွစ္ အတြင္း 
က ဧရာဝတီတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္တြင္ 
အသုံးျပဳမည့္ ကား ၅ စီး ဝယ္ယူရန္ ၂၀၁၇- 
၁၈ ဘ႑ာႏွစ္တြင္ ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္ 
ရန္ပုံေငြမွ က်ပ္သိန္း ၁၅၈၀ ရရွိခဲ့ၿပီး ကား 
ဝယ္ယူရန္ တိုင္းလႊတ္ေတာ္မွ ေကာ္မတီ 
ဖြ႕ဲစည္းကာ တင္ဒါေခၚယူခ့ဲေၾကာင္း သိရသည္။

ကားဝယ္ယူေရး အတြက္ ဧရာဝတီတိုင္း 
အစိုးရအဖြဲ႕ထံတင္ျပခဲ့ရာ ခြင့္ျပဳသည့္ 
အတြက္ တိုင္းလႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ ဦးေအာင္ 
ေက်ာ္ခိုင္မွ အဖြဲ႕ဝင္ ၈ ဦးပါ ကားဝယ္ယူေရး 
အဖြဲ႕ကို ဖြဲ႕စည္းေပးခဲ့ေၾကာင္း၊ အဆိုပါအဖြဲ႕ 
တြင္ လႊတ္ေတာ္ ဒု-ဥကၠ႒ ဦးစံမင္းေအာင္ 
ကို အဖြဲ႕ေခါင္းေဆာင္၊ ဒု ၫႊန္ၾကားေရးမႉးခ်ဳပ္ 
အဆင့္အရာရိွႀကီးတစ္ဦးအား အတြင္းေရးမႉး 
အျဖစ္ တာဝန္ေပးအပ္ခ့ဲၿပီး ကုန္းလမ္းပုိ႔ေဆာင္ 
ေရး ၫႊန္ၾကားမႈဦးစီးဌာနမွ အရာရွိမ်ားႏွင့္ 
တိုင္းလႊတ္ေတာ္ ကိုယ္စားလွယ္ ၃ ဦးတို႔က 
အဖြ႕ဲဝင္မ်ားအျဖစ္ ပါဝင္ၾကသည္ဟုဆုိသည္။

အဆိုပါေကာ္မတီ၏ ဆုံးျဖတ္ခ်က္ျဖင့္ 
တပတ္ရစ္ HiAce အံစာတုံးကား ၃ စီး၊ 
လိုက္ထရပ္ ၁ စီးတို႔ကို ကုမၸဏီတစ္ခုထံမွ 

လည္းေကာင္း၊ တိုယိုတာ Extra Cub ကား 
သစ္တစ္စီးတို႔ကို ကုမၸဏီတစ္ခုထံမွလည္း 
ေကာင္း အသီးသီးဝယ္ယူကာ ဧရာ၀တီ 
တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္တြင္ အသုံးျပဳခဲ့ 
ေၾကာင္း သိရသည္။ 

ကားမ်ားဝယ္ယူရာတြင္ အဖြဲ႕ေခါင္း 
ေဆာင္ ဦးစံမင္းေအာင္အေနျဖင့္ ေငြေၾကး 
အလြဲသုံးစားလုပ္ခဲ့သည္ဟု ပုသိမ္ၿမိဳ႕တြင္ 
ေနထိုင္သည့္ NLD ပါတီႏွင့္ နီးစပ္သူတစ္ဦး 
က ၂၀၁၈ ခုႏွစ္ ႏွစ္ကုန္ပိုင္းတြင္ တိုင္ၾကား 
ခဲ့သည့္အတြက္ NLD ပါတီဗဟိုမွ အရံ 
ဗဟိုေကာ္မတီဝင္ ဦးေက်ာ္ဟိုးဦးေဆာင္ 
သည့္ အထူးစုံစမ္းေရးအဖြဲ႕ျဖင့္ ပါတီတြင္း 
စစ္ေဆးၿပီးေနာက္ ပါတီဗဟုိအလုပ္အမႈေဆာင္ 
အစည္းအေဝးဆုံးျဖတ္ခ်က္ျဖင့္ ဦးစံမင္း 
ေအာင္ကို ယခုႏွစ္ ဇန္နဝါရီလ ၁၅ ရက္တြင္ 
NLD ပါတီမွ ရာသက္ပန္ ထုတ္ပယ္ခဲ့သည္။ 

ဘိုကေလးၿမိဳ႕မိၿမိဳ႕ဖ ဦးလွသန္းဦးက 
""ကြၽန္ေတာ္တုိ႔ သိထားတာက ဦးစံမင္းေအာင္ 
ဟာ လႊတ္ေတာ္ဒုဥကၠ႒ တာဝန္ထမ္းေဆာင္ 
တုန္းက လစာတစ္လကို က်ပ္ သိန္း ၂၀ ရပါ 
တယ္။ အခုက လႊတ္ေတာ္အတြက္ ကား 
ဝယ္ရာမွာ ၁၉ သိန္း ၄ ေသာင္းက်ပ္ အလြဲ 
သုံးစား လုပ္လို႔ တရားစြဲတယ္ဆိုေတာ့ 
တကယ္ပဲ အလြဲသုံးစားလုပ္လို႔ စြဲတာလား၊ 
ဒါမွမဟုတ္ သူ႔ကိုႏိုင္ငံေရးထဲက ဖယ္ထုတ္ 
ခ်င္လို႔ တရားစြဲတာလား စဥ္းစားစရာေတြ 
ျဖစ္ေနတာေပါ့""ဟု ေျပာသည္။

ဦးစံမင္းေအာင္မွာ အသက္ ၃၈ ႏွစ္ 
အရြယ္ရွိသည့္ အထက္တန္းေရွ႕ေနတစ္ဦး 
ျဖစ္ၿပီး  ဧရာဝတီတိုင္းလႊတ္ေတာ္ ဒု-ဥကၠ႒ 
တာဝန္ကို ၂၀၁၆ ခုႏွစ္ ဇန္နဝါရီလမွ ၂၀၁၉ 
ခုႏွစ္ ဇန္နဝါရီလအထိ ၃ ႏွစ္ၾကာ ထမ္း 
ေဆာင္ခဲ့ၿပီးေနာက္ ယခုႏွစ္ ဇန္နဝါရီလ ၃၁ 
ရက္တြင္ ဦးစံမင္းေအာင္မွာ ရာထူးမွ 
ႏုတ္ထြက္ခဲ့ၿပီး ဘိုကေလးၿမိဳ႕နယ္၊ တိုင္း 
ေဒသႀကီး အမွတ္၂ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္တာဝန္ကို ဆက္လက္ထမ္းေဆာင္ 
ေနသူျဖစ္သည္။
(ကိးုကား-https://burma.irrawaddy.com)

ဧရာဝတီတိုင္းလႊတ္ေတာ္   ဒုဥကၠ႒ေဟာင္းကို  ေငြ  ၁၉  သိန္း 

ကိစၥျဖင့္  တရားစြဲဆိုျခင္းဟုဆို


